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SDP SANT JULIÀ

Una representació d’SDP en-
capçalada pel conseller del 
comú de Sant Julià de Lò-
ria, Josep Roig, va presen-

tar ahir un estudi d’aproximació a 
la posició actual de Camprabassa 
que, segons asseguren, demostren 
que la situació de Naturlandia és in-
sostenible. L’informe subratlla uns 
resultats que Roig va assegurar que 
«donarien resultats negatius fins a 
l’any 2038» en cas de continuar amb 
la gestió i model de negoci actuals i 
que, en definitiva, el comú ha sobre-
passat el sostre d’endeutament per-
mès per la llei. El conseller socialde-
mòcrata, a més, va indicar que les 
conclusions recollides en l’informe 
«demostren que el pla de negoci ac-
tual no és efectiu ni és una eina ade-
quada per orientar el redreçament 
econòmic que requereix el parc». 

Els membres socialdemòcrates, 
també, van oferir diverses propos-
tes per rellançar aquesta Naturlan-
dia com, per exemple, no dur a ter-
me inversions durant uns anys i ava-
luar quines atraccions són les més 
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rendibles.
El membre de la plataforma Laure-
dià en Comú va afirmar que una de 
les premisses del pla de negoci actu-
al era la reducció de la despesa en el 
capítol de personal de Naturlandia i 
va explicar que «la despesa en aquest 
àmbit s’ha multiplicat incremen-
tant-se en mig milió d’euros». «El pla 
de negoci actual no l’han sabut se-
guir ni les persones que estan al cap-
davant de la societat», va afegir. 

Roig va argumentar que «la con-
tinuïtat del parc passa pel compro-
mís que manté el comú de Sant Ju-
lià», però que l’anàlisi financera del 
comú i les limitacions legals d’en-
deutament existents, indiquen cla-
rament que «sense un canvi en el 
model de negoci i de gestió, el comú 
de Sant Julià no tindrà capacitat de 
revertir les pèrdues que l’explotació 
del parc continua generant».

En aquest sentit, el conseller 
d’SDP va sostenir que l’informe del 
Tribunal de Comptes de l’any 2013 
ja apuntava que el sostre d’endeu-
tament s’havia superat en un milió 
d’euros, i per tant, segons aquest es-
tudi, « avui dia, la capacitat de finan-
çament del comú envers Campra-
bassa és nul·la, ja que s’ha superat el 
sostre d’endeutament». Roig va con-
firmar que, tot i que la situació eco-
nòmica i financera actual «té dubto-
ses perspectives de sostenibilitat», 
aquesta dinàmica es pot revertir. H
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«Volíem ser un pont entre 
l’administració i els afiliats»
Tot i ser llicenciada en física, la trajec-
tòria d’Eva Choy sempre ha girat al 
voltant de l’ensenyament, un món 
que assegura; «m’ha captivat». Des-
prés de sis anys de dedicació al Sindi-
cat d’Ensenyament Públic (SEP), Choy 
va deixar de ser secretària general 
de l’entitat, però continua amb vis-
tes d’involucrar-se en més projectes 
d’ajuda i suport cap als col·lectius.

–Quins objectius es van plantejar al 
SEP durant el seu càrrec?
–Quan estava a la junta, ens vam pro-
posar sanejar la imatge del sindicat, 
que no s’ens veiés com els que sempre 
estem reclamant els drets i queixant-
nos, sinó que també se’ns conegués 
com una figura constructiva, una or-
ganització que permetés transmetre 
al Govern l’opinió del cos que repre-
sentàvem i fer de pont entre l’admi-
nistració i els afiliats al sindicat. 

En aquesta línia, recordo que quan 
vaig agafar el càrrec, ens vam marcar 
l’objectiu de no limitar l’actuació del 
sindicat només a fer queixes, sinó que 
havíem d’intentar ser un dinamitza-
dor d’activitats i de xerrades entre els 
professors. Però es veritat que aquest 
aspecte ens va costar i no el vam aca-
bar d’assolir. 

He marxat una mica amb la sen-
sació de no haver treballat prou en 
aquesta part del sindicat com a col-
lectiu, com a punt de trobada i de su-
port entre uns i altres, potser és amb 
la part que marxo més decebuda. Tot 
i que penso que el sindicat també ha 
donat una imatge de ser constructiu; 
amb la voluntat de fer propostes. I pel 
que estic veient, la continuïtat del SEP 
actual també és la d’anar en aquesta 
línia.

–Per què no es va acabar d’assolir? 
–Cal pensar que és una feina altruista, 
que fas a més a més de les teves hores 
de treball i no vam tenir prou temps, 
ens va agafar just amb la reforma de 
les pensions, i això ens va ocupar mol-
ta part de les nostres reunions.

–Quines iniciatives teníeu sobre la tau-
la?
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la llei a les necessitats i demandes 
dels nostres afiliats. També podríem 
dir que una de les mancances ha es-
tat la falta de comunicació per part 
de l’administració vers els treballa-
dors. Tot i que conec que no és una 
llei fàcil d’entendre, és un model fei-
xuc comparat amb el que teníem 
abans, amb un càlcul complicat i és 
normal que generi dubtes i debats. 

–El Govern els va escoltar durant el 
procés de construcció?
–Sí, jo penso que Govern ens va es-
coltar, ara, que s’ens tingués en 
compte o no les propostes, això ja 
és una altra història. Però érem par-
tidaris de fer un model més ideal o 
que s’adeqüés una mica més a la si-
tuació actual.

–Quin era aquest model ideal? 
–Un model on també es contemplés 
la carrera professional o on no es 
perdés la prejubilació. Però tampoc 
vam saber trobar el model ideal al 
complet, perquè potser llavors l’ha-
guéssim presentat. La veritat és que 
trobar un model que agradés a tots, 
no era una tasca gens fàcil. H 

–Quan vam entrar hi havia el tema de 
la reforma de les jubilacions, va ser 
una de les lleis que ens va portar més 
feina. 

També hi havia la modificació de 
la llei de la funció pública, però amb 
aquesta no es va iniciar cap treball 
de modificació, es va deixar en un se-
gon terme, perquè es donava per pri-
oritària la de les jubilacions. De fet, 
un dels compromisos de l’actual Go-
vern és modificar o revisar aquesta 
llei de la funció pública, diguéssim 
que va ser el treball que ens va que-
dar una mica pendent.

–Estaven d’acord amb les actuals re-
formes de les jubilacions?
–Érem partidaris de fer la modifica-
ció, perquè el model que hi havia era 
insostenible, però evidentment, la 
proposta que s’ha presentat no sa-
tisfà al col·lectiu. A més, el tema de 
les simulacions s’ha produït amb re-
tràs, es van lliurar més tard del que 
s’havia dit en un inici. 

Per tant, es pot implementar que 
no s’han acordat els terminis, però 
nosaltres ja vam fer tot el que tení-
em a les nostres mans per adequar 


